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NACIONALNO VIJEĆE ZA RAZVOJ LJUDSKIH 

POTENCIJALA 

 

 

OZNAKA: NVRLJP-00001-15-0051 

Zagreb,  17. studenoga 2015.  

 

 

ZAPISNIK 

s Devete sjednice Nacionalnog vijeća za razvoj ljudskih potencijala 

održane 11. rujna 2015. g. u prostorijama Ministarstva znanosti, obrazovanja i sporta (MZOS)  

s početkom u 13.00 sati 

Sjednici su prisustvovali sljedeći članovi Nacionalnog vijeća: Ružica Beljo Lučić, Ana Tecilazić 

Goršić, Sanja Crnković Pozaić, Mirjana Zečirević, Sanja Bošnjak, Ana Miličević-Pezelj, Željko Stipić, 

Mirjana Šlat, Ninoslav Šćukanec, Stankica Vrban, Mirela Lekić, Blaženka Divjak,  Duško Pavletić, 

Robert Kopal, Berislav Božanović, Žarko Bošnjak, Ivan Šutalo, Emita Blagdan i Nataša Novaković1. 

Članovi Nacionalnog vijeća koji su se ispričali zbog izostanka sa sjednice: Hrvoje Josip Balen i 

Radomir Delić. 

Osim članova Nacionalnog vijeća sjednici su prisustvovali: Biljana Birač (MZOS), Loredana 

Maravić (MZOS), Josipa Češnovar (MZOS), Sanja Süto (MZOS), Saša Čvrljak (MZOS), Barbi Svetec 

(MZOS) i Jure Biloglav (MZOS).  

Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog  reda 9. sjednice  

 

2. Usvajanje zapisnika s 8. sjednice 

 

3. Prezentacija: Financiranje visokog obrazovanja  (prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić) 

 

4. Polazne točke za raspravu o kurikularnoj reformi (mr. sc. Ana Tecilazić Goršić) 

 

5. Obavijesti 

       

6. Izvješća voditelja tematskih radnih skupina o provedbi planiranih aktivnosti iz programa rada 

NVRLJP-a  

 

7. Organizacija konferencije “Hrvatski kvalifikacijski okvir – znanje i kreativnost”  

 

8. Razno    

 

 

 

                                                 
1 Nataša Novaković je predložena umjesto Davora Majetića kao nova predstavnica Hrvatske udruge poslodavaca 

temeljem zaprimljenog osobnog zahtjeva za razrješenjem dužnosti gospodina Majetića. Izmjena Odluke o 

imenovanju predsjednice i članova Nacionalnog vijeća za razvoj ljudskih potencijala je u tijeku.  
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Ad 1. 

Jednoglasno je usvojen predloženi dnevni red.  

 

Ad 2.  

Jednoglasno je usvojen Zapisnik s osme sjednice Nacionalnog vijeća za razvoj ljudskih potencijala. 

 

Ad 3.  

Prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić, predsjednica NVRLJP-a, održala je prezentaciju o financiranju 

visokih učilišta i pritom istaknula da MZOS želi dogovoriti sa sveučilištima učinkoviti način 

financiranja koji će omogućiti ostvarivanje nacionalnih strateških ciljeva i ciljeva samih visokih 

učilišta, povezati financiranje materijalnih troškova s rezultatima i planirati raspodjelu sredstava prema 

indikatorima, uzimajući u obzir specifičnosti različitih područja studija, prioritete, veličinu grupa, 

troškove resursa, broj studenata i mogućnosti ostvarivanja vlastitih prihoda. 

Informirala je članove Vijeća o inicijalnoj radionici o programskim ugovorima za rektore i prorektore 

koji su uključeni u pregovore o programskom financiranju, održanoj 11. rujna 2015. u Ministarstvu 

znanosti, obrazovanja i sporta, kao jednoj od aktivnosti u okviru projekta Izgradnja kapaciteta za 

programsko financiranje visokih učilišta koji se financira iz sredstava Europskog socijalnog fonda 

(ESF-a) i Državnog proračuna Republike Hrvatske. Kroz projektne aktivnosti planiraju se osigurati 

pretpostavke za uvođenje višegodišnjeg programskog financiranja, kao što su stjecanje ekspertnog 

znanja, jačanje stručnih kapaciteta dionika, otklanjanje postojećih pravnih prepreka i izrada potrebne 

pravne i stručne podloge, s ciljem unapređenja sustava kvalitete, upravljanja i financiranja visokog 

obrazovanja. 

 

Članovi Vijeća podržali su provedenu pilot shemu programskih ugovora i predložili da rezultati 

evaluacije projekta budu javno dostupni, kako bi pružili mogućnost analize, ali i budućeg 

usmjeravanja te da se pri određivanju indikatora koriste međunarodna iskustva, ali i implementiraju 

ciljevi i indikatori koji proizlaze iz Strategije obrazovanja, znanosti i tehnologije. 

Zaključeno je da će TRS 2. Analize provesti analizu indikatora ostvarivanja ciljeva iz programskih 

ugovora. 

 

Ad 4. 

Članovima Vijeća predstavljen je Nacrt preporuka o modelu primjene Hrvatskoga kvalifikacijskog 

okvira (HKO-a) u strukovnom obrazovanju i osposobljavanju u kojem se predlaže pomiriti određene 

postavke HKO-a s Cjelovitom kurikularnom reformom.  
Izazov povezivanja kurikularnog modela razvijenoga kroz HKO s konceptom koji se primjenjuje u 

izradi nacionalnih kurikuluma u okviru Cjelovite kurikularne reforme je u različitom pristupu prema 

nadležnosti nad vrednovanjem skupova ishoda učenja općeobrazovnih sadržaja. Prema HKO-u 

propisano je da sektorska vijeća vrednuju sve skupove ishoda učenja kao sastavne dijelove standarda 

kvalifikacije koja će biti upisana u Registar HKO-a, koristeći pritom metodologiju i alate razvijene 

kroz HKO. U okviru Cjelovite kurikularne reforme predviđena je izrada kurikularnih dokumenata u 

kojima se definiraju ishodi učenja općeobrazovnih sadržaja. Za to su zaduženi neovisni stručnjaci 

odabrani na javnom natječaju, no nije predviđeno dodatno vanjsko vrednovanje uz korištenje strukture 

HKO-a (sektorska vijeća).  

Jedan od mogućih načina povezivanja HKO-a s Cjelovitom kurikularnom reformom bio bi da 

općeobrazovni sadržaji ne podliježu postupku predlaganja, vrednovanja i upisa u Registar HKO-a, već 

da se donose na nacionalnoj razini, a omjeri prema strukovnim sadržajima odrede u nacionalnom 

kurikularnom dokumentu, dok bi se  na pojedinačnoj razini omjer općeobrazovnih i strukovnih 

sadržaja usklađivao prema specifičnosti samog kurikuluma.  

Ako ishode učenja za općeobrazovne sadržaje izrađuju stručnjaci u okviru Kurikularne reforme, 

predlaže se da skupove ishoda učenja općih strukovnih sadržaja izrađuju radne skupine u koordinaciji 

ministarstva, kako bi se osigurala standardiziranost i u ovom dijelu kvalifikacije, a ishode učenja za 

specifične strukovne sadržaje izrađuju pojedinačno škole. 

Zaključno se predlaže da se u novom Zakonu o Agenciji za odgoj i obrazovanje propiše nadležnost 

Agencije u procjeni usklađenosti programa za stjecanje strukovnih kvalifikacija s odgovarajućim 

standardima kvalifikacija iz Registra HKO-a.  
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Uslijedila je intenzivna rasprava o navedenim temama u kojoj su iznesena različita razmišljanja: od 

izrade jezgre općeobrazovnih sadržaja koja bi bila zajednička i proširivala se s obzirom na razinu 

kvalifikacije, izrade ishoda učenja općeobrazovnih sadržaja na različitim razinama koji se mogu 

kombinirati prema potrebnim omjerima za određene kvalifikacije, strukturiranja općeobrazovnih 

sadržaja kao djelomične kvalifikacije, do mogućnosti izrade skupova ishoda učenja općeobrazovnih 

sadržaja bez prethodne izrade standarda zanimanja. Prevladalo je mišljenje da ne mogu postojati dva 

paralelna pristupa jer je Zakonom o HKO-u definirana procedura i nadležnosti: prilikom izrade ishoda 

učenja općeobrazovnih sadržaja, kao i strukovnih, treba poštovati proceduru HKO-a, nadležnost u 

predlaganju skupova ishoda učenja strukovnih sadržaja koja je propisana Pravilnikom o Registru 

HKO-a, kao i nadležnost u vrednovanju programa za stjecanje strukovnih kvalifikacija.  

Slijedom navedenog, predložena su sljedeća polazišta i otvorena pitanja o kojima je potrebno dodatno 

raspraviti:  

 

 Kako bi kvalifikacije koje se stječu u strukovnom obrazovanju i osposobljavanju bile upisane 

u Registar HKO-a, potrebno je da programi/kurikulumi budu izrađeni na temelju prethodno 

izrađenog standarda kvalifikacija i skupova ishoda učenja. Otvoreno je pitanje izrade 

odgovarajućih standarda. 

 

 NVRLJP predlaže da se u postupku izrade standarda služi alatima izrađenima kroz HKO, pri 

čemu prvi korak predstavlja anketa o standardu zanimanja. Otvoreno je pitanje o tome koji 

skupovi ishoda učenja (ishodi učenja općih strukovnih sadržaja, specifičnih strukovnih 

sadržaja, općeobrazovnih sadržaja) trebaju biti izrađeni temeljem standarda zanimanja. 

 

 NVRLJP pedlaže da prijedloge standarda kvalifikacija i skupova ishoda učenja vrednuju 

sektorska vijeća koja se osnivaju na temelju Zakona o Hrvatskom kvalifikacijskom okviru. 

Otvoreno je pitanje o tome je li primjereno primijeniti identičan postupak za skupove ishoda 

učenja općih strukovnih sadržaja i specifičnih strukovnih sadržaja. 

 

Zaključno, predloženo je da članovi NVRLJP-a do 9. listopada dostave u pisanom obliku svoje 

komentare na predloženi Nacrt preporuka i prijedloge stajališta za raspravu na sljedećoj sjednici.  

 

Ad 5.  
Obavijesti 

a) Gđa Beljo Lučić informirala je članove Vijeća  o statusu razrješenja i imenovanja članova 

NVRLJP-a: nakon ostavke g. Marka Borasa Mandića očekuje se da Zajednica županija  predloži 

novog predstavnika Ministarstvu regionalnoga razvoja i fondova Europske unije, koje će prijedlog 

proslijediti Ministarstvu znanosti, obrazovanja i sporta, a MZOS će uputiti prijedlog odluke o 

imenovanju novog člana Vladi Republike Hrvatske. Nakon ostavke g. Davora Majetića zaprimljen je 

prijedlog novog predstavnika Hrvatske udruge poslodavaca (gđa Nataša Novaković) pa će MZOS 

uputiti prijedlog odluke o imenovanju novog člana Vladi RH. 

 

b) Usvojena je i upućena Preporuka NVRLJP-a Ministarstvu znanosti, obrazovanja i sporta  o 

usklađivanju Pravilnika o sadržaju i trajanju programa predškole s Akcijskim planom Vlade RH za 

provedbu Nacionalne strategije za uključivanje Roma za razdoblje 2013.-2015. O donošenju 

Preporuke obaviještena je Udruga Oaza, a Preporuka je objavljena i na portalu www.kvalifikacije.hr.  

 

c) Članovima NVRLJP-a s pozivom je upućena tablica s pregledom dosadašnjih aktivnosti vezanih uz 

osnivanje i rad sektorskih vijeća, a na sjednici ih je gđa Barbi Svetec (MZOS) informirala o planovima 

rada i kalendarom edukacije članova sektorskih vijeća. 

Do sada je osnovano šest sektorskih vijeća (I., II., VI., VII., X. i XXI.), a u tijeku je osnivanje  

sektorskog vijeća XI. Održane su konstituirajuće sjednice šest sektorskih vijeća i druge sjednice 

četiriju sektorskih vijeća. 

Od 27. srpnja do 10. kolovoza bio je otvoren djelomično ponovljeni javni poziv za predlaganje 

kandidata za imenovanje jednog sektorskog stručnjaka - predstavnika strukovne udruge za Sektorsko 

vijeće IX. Ekonomija i trgovina. 

http://www.kvalifikacije.hr/
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Osnovana sektorska vijeća prihvatila su planove rada za 2015. godinu i započela s realizacijom 

aktivnosti, od kojih je prva izrada prijedloga revizije Nacionalne klasifikacije zanimanja i podjela 

zanimanja na primarna ili sekundarna, ovisno o tome pripadaju li znanja i vještine koje 

podrazumijevaju u potpunosti ili tek djelomično određenom sektoru. Također, započeta je i suradnja 

sektorskih vijeća s Ekspertnom radnom skupinom (ERS-om) za provođenje Cjelovite kurikularne 

reforme. Održan je sastanak predstavnika sektorskih vijeća s dr. sc. Borisom Jokićem, voditeljem 

ERS-a, kojem je cilj bio upoznati sektorska vijeća s konceptom kurikularne reforme s naglaskom na 

strukovno obrazovanje. Osim toga, u rujnu će se dr. sc. Jokić sudjelovati i na sjednici Sektorskog 

vijeća XXI. Odgoj, obrazovanje i sport. Članovima sektorskih vijeća ponuđeno je sudjeluju u doradi 

nacrta profila pojedinih sektora, za što su pokazali interes. Budući da su planovima rada za 2015. 

godinu predviđena stručna usavršavanja članova, u rujnu 2015. bit će organizirana radionica pod 

nazivom Provedba HKO-a. 

 

d) U okviru projekta financiranog iz ESF-a „Potpora radu HKO Sektorskih vijeća i ostalih dionika u 

procesu provedbe HKO-a“, MZOS je uputio poziv odgovarajućim fakultetima i institutima u RH za 

dostavu ponude za nabavu usluge izrade studije o projekcijama budućih potreba tržišta rada s ciljem 

izrade projekcija zapošljavanja po djelatnostima u gospodarstvu RH kao i učinka rasta/pada buduće 

zaposlenosti na potražnju po zanimanjima unutar 25 sektora definiranih Zakonom o HKO-u. Odabrana 

je ponuda Ekonomskog instituta te će MZOS s njim sklopiti ugovor o pružanju usluge izrade studije o 

projekcijama budućih potreba tržišta rada.  

 

e) Ministarstvo znanosti, obrazovanja i sporta  je u konzorciju s Institutom za obrazovanje iz Poljske i 

Škotskom agencijom za kvalifikacije odabrano za provođenje twinning projekta ''Daljnje unapređenje 

sustava za razvoj i implementaciju Nacionalnog kvalifikacijskog okvira (NKO)'', u iznosu od 

2.250.000 eura i predviđenim trajanjem od 18 mjeseci, koji će se provoditi u Makedoniji. MZOS će 

biti nadležan za provedbu aktivnosti u Komponenti 1, gdje će se, između ostalog, pristupiti analizi 

postojećih zakonskih i pravnih rješenja vezanih uz NKO, izradi preporuka za unapređenje zakonske i 

pravne regulative, izradi podzakonskih akata (pravilnika) i protokola potrebnih za implementaciju i 

harmonizaciju NKO-a, podizanju svijesti javnosti i svih zainteresiranih dionika o unapređenju NKO-a.  

Ovo je 5. twinning projekt koji je Hrvatska dobila, te prvi projekt u kojem sudjeluje MZOS.  

 

f) U Opatiji je 7. srpnja 2015. održana Završna konferencija projekta Garancija za SVE mlade o kojoj 

je izvijestio g. Jure Biloglav, viši stručni savjetnik u Odjelu za Hrvatski kvalifikacijski okvir. 

Projekt „Garancija za SVE mlade“ financiran je iz ESF-a, a provode ga Mreža mladih Hrvatske, 

udruga „Igra“, SOS Dječje selo Hrvatska, Centar za mladež Zaprešić i Nacionalno vijeće mladih 

Austrije.  Provedba projekta započela je 10. veljače 2014. i završila 10. kolovoza 2015.  

Na završnoj konferencije prikazani su rezultati i preporuke projekta čiji je cilj povećanje uključenosti 

mladih iz alternativne skrbi u tržište rada, kroz mjere koje se provode u sklopu Garancije za mlade. U 

raspravi o rezultatima projekta uočeno je nekoliko važnih  problema vezanih uz obrazovanje mladih iz 

alternativne skrbi – kako na srednjoškolskoj, tako i na tercijarnoj razini. Obrazovanje je jedna od 

važnih karika socijalnog uključivanja i unapređenja životnih šansi pa se preporučuju sljedeće mjere 

namijenjene podršci mladima iz alternativne skrbi: 

 

 ponuditi besplatne ili jeftinije tečajeve (stranih jezika, informatike, komunikacije, kulinarstva, 

samozastupanja itd.) mladima koji su izašli ili se pripremaju za izlazak iz domova/ 

udomiteljskih obitelji;  

 osigurati besplatne instrukcije, stipendije i udžbenike za završavanje srednje škole, visoke 

škole ili tečaja; 

 omogućiti mladima da volontiranjem u ustanovi steknu nove vještine i znanja i tako se oduže 

za dobiveno besplatno obrazovanje;  

 zapošljavanje i mogućnost dodatne edukacije uz rad. 
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Ad 6.  

Voditelji TRS-ova izvijestili su o provedenim aktivnostima iz svog djelokruga. Mr. sc. Sanja Crnković 

Pozaić, voditeljica TRS-a 2.  Analize obavijestila je članove Vijeća o uspostavi portala HKO-a koji će 

uskoro biti javno predstavljen, a članovima Vijeća na jednoj od sljedećih sjednica. Gđa Crnković 

Pozaić pozvala je članove da u svom radu koriste portal kao izvor brojnih korisnih informacija. 

 

Ad 7.  

Prof. dr. Blaženka Divjak, predsjednica Organizacijskog odbora konferencije “Hrvatski kvalifikacijski 

okvir: znanje i kreativnost” izvijestila je o pripremama za konferenciju o Hrvatskom kvalifikacijskom 

okviru koja će se održati 22. i 23. listopada 2015. u Ministarstvu znanosti, obrazovanja i sporta.   

Na 1. sastanku Odbora 6. srpnja 2015. dogovoren je okvirni program konferencije, predavači, 

moderatori i uvodničari okruglih stolova. Nakon toga poslan je poziv uvodničarima okruglih stolova, 

mladim istraživačima i nositeljima odobrenih projekata iz ESF-a koji se odnose na razvoj i primjenu 

HKO-a. Konferencija je najavljena na portalu www.kvalifikacije.hr, a u rujnu se otvara registracija za 

sudionike. Članovi Vijeća predložili su dopune programa, kao npr. predstavljanje Strategije pametne 

specijalizacije kao paralelno događanje uz Prezentaciju istraživačkih radova. Dogovoreno je da 

članovi Vijeća svoje dopune programa konferencije dostave elektroničkim putem do srijede, 16. rujna 

2015.  

U skladu s dogovorom s 8. sjednice NVRLJP-a, 21. srpnja 2015. održana je telekonferencija s g. 

Vladimirom Kvetanom, stručnjakom CEDEFOP-a za predviđanje potrebnih vještina na tržištu rada na 

kojoj je predstavljen CEDEFOP-ov model za predviđanje potrebnih vještina (skills forecast) te 

metodološki alati koji mogu pomoći pri hrvatskom modeliranju budućih potreba tržišta rada. G. 

Kvetan će na konferenciji u listopadu održati plenarno predavanje o navedenom modelu. 

 

Ad 8.  

Sjednica je završila u 16:15 h. 

Sljedeća sjednica NVRLJP-a, na kojoj će dr. sc. Boris Jokić predstaviti Cjelovitu kurikularnu reformu  

održat će se 18. rujna 2015. u 13.00 h, a 11. sjednica NVRLJP-a održat će se 16. listopada 2015. u 

13:00 h.  

 

 

 

 

 

Zapisnik sastavila:               Zapisnik odobrila: 

 

 

 Sanja Süto, v. r.               prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić, v. r.  

                   predsjednica Nacionalnog vijeća 

 

 

 

 

 

http://www.kvalifikacije.hr/

